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herein,

PROCEEDTINGS

PAUL G. JANSZEN

having been first duly sworn, was called as a witness

was examined and deposed as follows:

MR. DOWD: By way of introduction, my name
is John M. Dowd of the law firm of Heron,
Burchette, Ruckert and Rothwell, Suite 700, 1025
Thomas Jefferson Street, N.W., Washington, D.C.

Mr. Baldwin, you are a certified court
reporter in Ohio, I take it?

REPORTER: Yes, sir.

MR. DOWD: And you are licensed to do
business in Ohio?

REPORTER: Yes, sir.

MR. DOWD: And we have an understanding -
I have an understanding with you that you have been

hired by me to take certain sworn statements and

that these statements are privileged and

confidential until you're instructed otherwise. Do
you understand that?

REPORTER: Yes, sir.

MR. DOWD: And you will bill be directly
and I will pay whatever costs and fees.

I will tell you that I want daily copy on

this deposition and any deposition that I take.
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And so you charge me accordingly, whatever your
rate is.

I also want you to know that any time that
I've kept you waiting, you figure out a way to bill
me. There may be circumstances in other cases
where I keep you waiting. If I do, you Just figure
that out and bill me appropriately.

This matter will remain confidential until
declded otherwise by the Commissioner of Baseball,

I was retained on February 23rd, 1989, by
the then Commissioner of Baseball Peter V.
Ueberroth. And that's spelled U~e-b-e=r-r-o=-t-h,
And retained also by the Commissioner Elect
Bartlett Giamatti, G-i-a-m-a-t-t-1. And the new
Deputy Commissioner Francis T. Vincent, Jr.

And I was authorized to conduct an inquliry
on behalf of Major League Baseball pursuant to the
Ma jor League Baseball agreement and the rules of
procedure of Major League Baseball.

The purpose of the inquiry was to
investigate the Manager of the Cincinnati Reds
Peter Edward Rose. |

As part of that investigation, we have
talked to a number of witnesses. The purpose of

this deposition today is to take the essential
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3" BY MR. DOWD:

sworn testimony of Paul G. Janszen.

EXAMINATION

Q Paul, 1if you would be kind enough to give
us your address and telephone number..

A My address is 5666 Springdale Road,
Cincinnati, Ohio 45239; and my phone number is area code
513-741-0040.

Q Paul, would you tell us when you were born
and where you were born?

A I was born in Hamilton County, Cincinnati,

Ohio, in February 26th, 1957.

Q That makes you what age, sir?
A I am 32 years old.
Q And where was your =-- what kind of

occupation did your father have?

A My father was Vice President in charge of
Sales at the Queen City Barrel Company for approximately 28
years.

Q And what is the business of Queen City
Barrel?

A Queen City Barrel buys and sells
reconditioned steel drums.

Q And did you have any brothers and sisters?

A I have four brothers. All younger.
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So you're the oldest of five?
Yes, sir.
And are your mom and dad still alive?

My mom and dad are still alive and married.

And do they live here in Cincinnati?

They live in Cincinnati.

0 0 » 0 > 0O

Okay. Paul, tell us where you were
educated.

A I went to grade school at Our Lady of
Lords; I continued my high school education at Elder High
School. I went to the University of Cincinnati for
approximately three years and continued on to Northern

Kentucky University for.approximately a year to year and a

half.

Q You graduated from high school?

A I graduated from high school.

Q And do you have a degree from college?

A I'm short == no, I'm still short hours on a
degree.

Q And have you majored in any particular
subject?

A I was in the police cadet program for a

vear and a half at the Unlversity of Cincinnati and then
when the City did away with the program, I got into

marketing.
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Q And did you take the fundamental subjects
that are given in college?

A Yes, sir.

Q English, Math, History?

A Yes, sir.

Q I want to direct your attention to the

years 1985 and 1986 and tell us what your occupation was at
that time.

A In 1985 and 1986 I was working as a sales
representative for the Queen City Barrel Company.

Q Now, Paul, are you éppearing here
voluntarily today?

A Yes, sir,

Q And have you been interviewed by me and by

Mr. Hallinan and Mr. Daly on previous occasions?

A Yes, sir.

Q And was that all done voluntarily?

A It was.

Q And do you have any understanding or

agreement or dezl with the Commissioner of Baseball?

A I do not.

Q And would you tell us why you have agreed
to furnish information to the Commissioner?

A This whole situation involving Pete Rose is

part of a bad period of my life and that period of my life
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Involved other things besides Pete Rose. And I felt that
in order to wipe the slate clean and basically start my
life over again, that the whole truth had to come out. Not
Just parts or, you know, bits here and there. But that
everything had to come out now.

I felt that if it didn't, then maybe years
down the road thils thing concerning Pete Rose might come
out and it would drag me into the middle of it. And I
would rather have everything cleared up and taken care of
now, at this time in my life, and not go on.

Q All right. Paul, have you been convicted

of any federal crimes?

A I was convicted of tax evasion =--
Q When, sir? .
A I was convicted in January of 1989 for tax

evasion for the year 1985.

Q And that was failure to report some income
on your federal tax return?

A It was failure to report income, yes, sir.

Q And that income was derived from the sale
of steroids?

T A Yes, sir.

Q And did you enter a voluntary plea of
guilty to that charge?

A I did.
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Q And did you cooperate with the United
States Attorney for the Southern District of Ohio?

A I did.

Q Did you cooperate with the Federal Bureau
of Investigation?

A Yes, sir, I did.

Q Did you cooperate with the Internal Revenue
Service?

A Yes, sir, I did.

Q And were they fully satisfied with your
cooperation?

A They felt that I gave them one hundred

percent cooperation and that I was one hundred percent
honest with them concerning all the investigations.
Q And did the judge, the Federal Judge, give

you a sentence?

A Yes, sir, he did.
Q And what was that sentence?
.4 I was to do six months at a half-way house

which was designated as the Talbert Center on Vine Street
in Cincinnati. And of the six months, with good time, I

will do approximately four and a half months.

Q Are you presently serving that sentence?
A Yes, sir.
Q And you are still cooperating with the
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Government?
A A hundred percent.
Q Paul, do you understand the cath that

you've taken here today?

A I do.

Q And do you understand how important your
truthful testimony is to the Commissioner of Baseball?

A Yes, I do.

Q And do you understand that he has a very
serious respﬁnsibility to protect the integrity of the game

of baseball?

A I know he does.

Q Okay.

A That's why I'm here.

Q - All right. Now, are you familiar with'a

place known as Gold's Gym?
a Yes, sir. Gold's Gym was where I trained
with weights approximately maybe late '85 but mainly 1986.
Q And were you familiar with some of the

gentlemen that spent their time there at Gold's Gym?

A I was familiar with quite a few.

Q Did you know a fellow by the name of Mike
Fry?

A Yes, sir.

Q Where is Mike Fry today?
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10
A Mike Fry is currently doing an eight year
sentence at the Terre Haute Federal Prison Camp in Terre
Haute, Indiana.

Q He's been convicted of & Federal crime?

A He was convicted of the sale of -- the
distribution of cocaine and a tax evasion charge.

Q Is Mike Fry the owner of Gold's Gym?

A Mike Fry was the owner of Gold's Gym in

1985 and 1986.

Q And that's where you got to know Mike Fry?
A Yes, sir.
Q And when you knew Mike Fry, was he engaged

in the sale and distribution of cocaine?
A Yes, sir.
Q Did you know a gentleman by the name of

Tommy Giolosa? G-il-o0=-i-o=s=~a.

A Yes, sir, I did.
Q Was he also known as Tommy Gio? G=i-0?

A He was known as Tommy Gio or 'in short they
would call him Gio. |

Q And you knew Mr. Gio in 1985 and 19862

A I met Tommy as far back as 1980 but I did
know Tommy in 1985 and 1986.

Q And what was his occupation in 1985/86°?

A Tommy was employed at Gold's Gym. He
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worked at Gold's Gym as an instructor. But that was

basically a front for what he =- what his actual purpose

there was.

Q

A

for Don Stenger.

Q
A

And what was his actual purpose?
He was the distributor for Michael Fry and
Stenger is S-t-e-n-g-e-r; correct?

Correct. . He was the cocaine distributor

for both of these fellows at different times in 1985 and

1986. And he also was the driver, which on several

occasions brought cocaine back from Florida to Cincinnati.

Q

A
Q
A
Q

Where was Tommy Gioiosa from?

Tommy Gioiosa was originally from Boston.
And how old was Tommy Gioiosa in 19862
Tommy was 27, 28 years old in 1986.

I'm going to show you a picture and ask if

you are == there are four gentlemen in the picture. Would

you kindly identify them from left to right please?

A

The one on the left is myself; the

gentleman next to me is Pete Rose; the gentleman next to

him is Mickey Mantle; and the gentleman next to him is

Tommy Giolosa.

Q

Is there a resemblance between Rose and

Gioiosa in that picture?

A

I think so. I've always thought so.
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Do you know when this picture was taken?
That picture was taken in 1986, late 1086.

Where?

B0 B> 0D

It was taken in New York. Brooklyn, New
York, at a baseball card show where Pete Rose and Mickey

Mantle were signing autographs.

Q Did you furnish this picture to me?
A Yes, I did.
Q Now, getting back to Gold's Gym in 1985 and

1986, did you know a gentleman by the name of Don Stenger,
S-t-e-n-g-e-r?

A I knew Don not only in 1985 and 1986, but I
originally met him in 1979/1980.

Q And what was his occupation in 1979 and
'807

A Don worked for the Ford Motor Company in

Sharonville and in Batavia.

Q Batavia, Ohio?
A Batavia, Ohio.
Q Good. And in 1985/86 what was Mr.

Stenger's occupation?

A Don Stenger had got involved in cocaine
distribution. He was a pretty large distributor in this
area. He also owned 50 percent of the Gold's Gym in Forest

Park. The Gym was basically started from drug money and it
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was a way to launder money according to Don and Mike Fry.
Q Okay. Did you know a gentleman by the nam:

of Eveslage, E~-v~e~g=l~a~g=-e?

A Sure. Jim Eveslage trained at Gold's Gym.
Q In 1985/867

A Yes, sir.

Q And what was Mr. Eveslagé's occupation?

A It was hard to say back then. Jim Eveslage

seemed to bounce from one deal to another. And only after
getting to know him did I find out that basically he was a
man that liked to borrow money from people and eventuaily
or hopefully never have to pay these people back.

It.seemed that he liked %to gamble somewhat.
And we all used to wonder how he could support his card
playing hablits and some of his betting hablts when he
really didn't have a substantial Jjob.

Q Do you know whether Mr. Eveslage knew z
gentleman by the name of Ron Peters?

A Jim Eveslage and Ron Peters were pretty
good friends. They == I heard that Jim Eveslage met Ron
Peters at the Beckett Ridge Country Club where Ron Péters
was a golf instructor. I don't know what vears this took
place. But they had become friends and soclalized at |
times, vou know, dinners and whatnot, at the Grand Finale

Restaurant.
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Q Now, did Mr. Gioiosa, Mr. Fry, Mr. Stenger
all know each other?

A Oh, ves. At one time they were best of
friends.

Q Were they all inveolved in the cocaline
distribution business?

A Yes, sir, they were,

Q To your knowledge. Is that based upon your
own observation and what you heard?

A That's based on my own personal observation
and conversation between all three of the'gentlemen and

what I also observed.

Q And that was during the years 1985 and '867?
4 And 1986, yes, sir. |

Q Did that continue into 19877

A Just briefly with Tommy Gioiosa. The other

two gentlemen were no longer hanging around with Tommy.

Q Do you know a gentleman by the name of Pete
Rose?

A Very well.

Q And is this the same Pete Rose that is the

Manager of the Cincinnati Reds baseball club?
A Yes, sir, it is.

Q And when did you first come to know Pete

Rose?




10

11

12

13

14

15

16

17

18

18

20

21

23

24

25

15
A Well, as far as know Pete Rose, I knew Pete
Rose ever since I was a little boy watching the Reds play
baseball.

I also saw Pete Rose come into Gold's Gym
from time to time in 1986. And was introduced to him
briefly at the Gym., But I really never actually met him
and sat down and talked with him until September 1986.

Q Who introduced you to Pete Rose in Gold's
Gym?

.| Tommy Gioiesa.

Q Do you know whether in 1986 Mr, Rose knew

Mr. Fry, Mr. Stenger and Mr. Gio?

4. Pete knew and hung around with all of these
gentlemen at one point of time ;n 1986.

And going back as far as 1985.

Q All right. Do you know whether any of
these gentlemen I've mentioned, Stenger, Fry or Gio, ever
engaged in gambling activity?

A All three were involved in gambling. Don
Stenger was not involved in it to the extent that Mike Fry
was. And Mike Fry was not involved in it to the extent
that Tommy Glioiosa was.

Q Was Tommy Gioiosa betting simply on behalf
of himself? |

A Oh, no. No, not at all. He made bets on
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behalf of quite a few individuals.
Q Do you know whether he made bets on behalf

of Pete‘Rose?

A I do for a fact.
Q And how do you know that?
A From Tommy telling me; from Pete Rose

telling me; from personal observations, first-hand
observations of Pete Rose making bets with Tommy through

phone calls that were being placed at Gold's Gym, phone

~calls that were being received at Gold's Gym.

Q Phone calls to whom?
A Phone calls to Tommy Gioiosa from Pete

Rose. Phone calls to Pete Rose from Tommy Gioiosa. All

oceurring basically in 1986, to my knowledge.

Q Okay. Do you know, was Gioiosa a
bookmaker?
a Tommy was, as far as I knew, was nothing

more than a friend of Pete's who was taking care of a lot

of Pete's business for him. He was basically a go-between.

Q Are you saying gambling business or other
business?
A Everything. From having cars -- from

having Pete's cars worked on to setting up some of Pete's
women when they would come to town. When I say setting up,

meaning that Tommy would put them up at his house so Pete
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could come visit them there. And also taking Pete's bets
and placing them for Pete.

Q In 1986 did you know who Tommy Gioiosa was
placing the bets with?

A I had never met Ron Peters, but I had heard
that the gentleman that was taking the bets was a gentleman
from Franklin, Ohio, named Ron Peters. Who Tommy had
discussed with me and had said that Ron Peters could handle
all of the action Pete could throw his way.

Q ~ And were you aware in 1986 of the size of
the action?

A In 1986 before I actually met Pete Rose I

was aware that Tommy was betting several thousands of

dollars per game for Pete Rose. And that it seemed that
every week that passed, that Pete was down anywhere from
fifteen to fhirty thousand dollars. And that Tommy, at
times, was getting pretty concerned with the amount of
money that was being lost and the inability of Pete Rose to
pay back the gambling wagers on time.

And I was probably one of 50 people that
were in Gold's Gym at that time that could hear the phone
conversations fairly well between Pete Rose and Tommy
Gioiosa concerning the betting going on.

Q Do you knbu what sports activities Mr,

Glolosa placed bets for Mr. Rose on in 198672
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A In 1986 I was aware that Pete had bet on
the National League Playoffs between Houston and the New
York Mets. And I was aware that Pete had placed bets on
pro and college football all through the 1986 season.

Q And to your knowledge these bets were
placed with Ron Peters in Franklin, Ohlo, by Mr., Gloiosa?

A Yes, sir.

Q Did you ever see Mr. Gioiosa with large
sums of cash?

A I can't remember a time when Tommy didn't
have large sums of cash on him.

Q Where did he keep the cash?

A He useq to keep anywhere from five £to ten
to fifteen thousand dollars rolled up in a wad and placed
in his sock, in his tube sock fiéht above his gym shoe.

Q Did Mr. Gioiosa teil you that he was
placing bets on sports activities for Mr. Rose?

A Tommy would not only discuss this with me
but he would brag about the money that was being wagered.
And I think he felft somewhat important because he was

handling such a huge task for Pete Rose.

Q Did Mr. Giciosa bet himself?
A Tommy did get involved in gambling himself.
As I did.

Q And do you know ﬁhe size of Mr. Gioiosza's
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personal bets?

A Tommy basically would keep his betting on a
game at around five hundred dollars. Sometimes up to a
thousand, but it was between those two figures.

Q Did Mr. Gioiosa record in any way his
betting activity on behalf of Pete Rose?

A Tommy used to write down on sheets of paper
what the wagers were. And he alsoc used to receive betting
sheets, as they call them, for each week's activities.
Especially when it came to college football, where there
would be a number of teams to bet on. And he would keep a
sheet and he would give Pete 2 sheet so that at times when
they bet on the football games, Pete would Just call up and
give Tommy numbers corresponding to the teams that were
playing. And that way would not have to go into the whole
spelling out of the teams' names.

Did you see these betting sheets?
Oh, I sure did.

Did Tommy show them to you?

soo0 2 0

I saw these betting sheets at Tommy's house
and I saw similar sheets at Pete's house.

Q Did Tommy Gio ever tell you whether he and
Pete went to see Ron Peters in Franklin, Ohio?

A When you use the word "tell"™, it's more

like brag about the things that he would do with Pete.
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Q Just answer my questions and then you can
explain. Is the answer yes?

A Yes, he did. He discussed quite often the
situation between Pete and Ron Peters and himself. And the
fact that Pete had personally gone and met Ron Peters on at
least two occasions.

Q Did there come a time in 1986 when you were

invited to Pete Rose's home?

A Yes, sir.
Q And where is that home located?
a That home is located on Given Road in

Indian Hill.
Q Is that part of Cincinnati, Ohio?
A It's a suburb of Cineinnati, Ohio. I think

the address was 9180 Given Road.

Q G~i-v=-e=-n?
A G=i=v=-e=n.
Q Okay. And would you tell us who invited

you and when you wWere invited to the home?

A Tommy Gioiosa had invited me there in late
September, early October of 1986.

Q Is there a particular event that you
remember that date?

A I remember first going to meet Pete Rose

the same evening that they were ~- that the National League
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Playoffs were being played. And I =-

Q That's the baseball playoffs?
A It's the baseball playoffs.
Q And are you aware whether Mr. Rose bet on

those playoffs?

A At that time I was aware that Tommy had
told-me that Pete had bet on those games and that Tommy
himself had bet a little bit on those games. And he said
that it made them more exciting, in Pete's words, to bet on

those games.

Q Did you meet Pete's wife at that time?

A I met Pete and his wife and Pete's son
Tyler.

Q _ Thereafter, did you ~-- were you invited

back to Mr. Rose's house?

A I was invited back ét least once, sometimes
twice a week, all through the October, November and |
December months of 1986. Which is when the football season
began. And is when betting on football took place.

Q And did Mr. Rose record his betting
activity in any way?

A Yes, sir, he did. Not only did he have
these betting sheets as I discussed previously which had
typewritten names of the different teams being played, but

also he would record his wagers and the results of his
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wagers 1in a notebook, a binder type notepad that he kept in
his home.

Q Were you invited to go on trips with Mr.
Rose? Let's take the period September, October, November,
December.

A i was invited by Pete personally to go on
at least half a dozen trips that involved baseball card
shows in whieh Pete Rose was signing autographs at. These

all took place between October and December of 1986.

Q And do you recall any of the places that
you went?
A We traveled to New York twice. I remember

the card show that he did where I got to meet Mickey Mantle
for the first time, which was in late 1986.

Q - Was that in December 19867
A Yes, sir, in Brooklyn == I think it was
Brooklyn, New York, at some type of school or a church.

In 1986 there was a time when we also
traveled to Philadelphia for a card show but I don't
remember what month. |

Q Would you tell us briefly what happens at
these card shows? The card shows we Just spoke about. °

A At a baseball card show a promoter, and
anyone can be a promoter, they get one or two or three or a

dozen baseball players to come to the place where the card
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show 1s being held, to sign autographs at an autograph fee,.
And along with this, dealers of baseball memorabilia pay
the promoter s¢ much per table to set-up at their card show
and sell their own items at these baseball card shows.

Q When you say "items", what are we talking
about?

A | Autographed balls; bats; photos; baseball
cards; Jerseys; game worn uniforms; game worn equlpment;
posters; pennants; that type of thing.

Q And was Mr., Rose paid for these appearances
and the same of this memorabilia?

A All the time. Pete was a very popular
personality as far as these baseball card shows in this
period of October through December of 1986.
| Q How was he paid?

A Pete was paid primarily in eash. I
remember one occasion where a dealer did pay him partial
payment by check. But this seemed to aggravate Pete Rose
because he did not like to be paid by check. He wanted
cash. And his reasoning, coming from his mouth to my ears,
was that cash money did not have to be claimed. |

Q Now, can you tell me approximately how much
he received in cash from these shows?

A I tried to approximate that once with

people that are working in other investigations. I felt
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that after discussing things -- discussing baseball card
shows with some of the promoters that used Pete Rose in
1985 and 1986, that he probably averaged anywhere from
eight to twelve thousand dollars per card show. And he did

Q In cash?

A In cash., At least ten thousand -- at least
eight =-- excuse me, at least eight thousand cash of the
twelve. And that he would do anywhere from fifteen card
shows == 15 on up as far as the number of card shows that
he would do per year.

Q Now, did you observe Pete Rose in the last
three months of 1986 with cash receipts from card shows?

A | I am pretty knowledgeable as far as the
amount of money made at these shows because I was sitting
next to him and --

Q Answer my questioen,

A ~ Yes, I did. I did see Pete with the money.
He would usually have it put in a brown luneh bag and I
would be asked to count the money to make sure that it was
all there.

Q And you recall counting the cash?

A A number of times.

Q And then you would give the cash to Pete?

A

Then I would either hold on to the cash for
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him or at times hand it over to Pete at the show. But it
seemed that he usually wanted me to hold on to it until we
got back to the plane or to the limousine or whatever was
taking us back home. |

Q All right. Did you ever see Pete Rose with

cash in his home?

A All the time,

Q In 1986.

A All the time.

Q Do you recall any particular sums of money

Pete Rose had?

A Pete could have up to thirty, forty
thousand dollars sitting on top of his TV in the kitechen in
stacks. Or stuck inside one of the kitchen...

Q. Cabinets?

A Kitchen cabinets. Sometimes it would be
hidden in his brown zipper little duffel bag that he used
to carry.

Q Did you ever witness Pete Rose paying
anyone in cash or giving anyone cash?

A Pete had given == in this period of time
Pete had given Tommy Gloiosa cash at times. |

Q Do you know the purpose of giving Gioiosa
the cash?

A Sure. The cash money was used to pay off




)

=4

10

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

23

24

25

26
the gambling debts.

Q And how do you know that?
A Listening to Pete and Tommy's conversation.
Q This was freely and openly discussed in

your presence?

A Beyond openly. It was --

Q Just answer the question.

A Yes. VYes. |

Q Okay. Were you invited on any soecilal

occasions with Pete Rose in 1986 and the first couple of
months of 19877

A - Pete had invited me to spend New Year's Eve
with him and Carol and about eight other people. And we
spent New Year's Eve at the Waterfront, whieh is a
restaurant in Covington, Kentucky.

I also had several lunches with Pete at'

Montgomery Inn and also at the Bob Evans' Restaurant on
North Bend Road.

Q Okay., And I take it you were invited to
his home to watch sports activiﬁies?

A That was a == yes, sir. That wﬁs a weekly
routine. |

Q Now, do you recall being invited to his
home on Christmas 19867%

A Yes, sir.
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Q And do you recall giving him a present?

A Yes, sir. I gave Pete a =- it was a hobo
music box. Tommy Gloiosa gave him one and I gave him one.
And they were two different boxes but they were both hobos
and they kind of matched. They were like -« he used them
as like bookends om his -- they sat on his bar in his
family room.

Q Now, did you have a girlfriend by the name
of Danita Marcum?

A I did and I still do.

Q And did she on occasion accompany you to
Pete Rose's home?

A She went with me most of the time after I'd
say the first several visits that I made by myself. She
was with me after that.

Q And did she ever accompany you on any of
the trips to card shows? |

A She was with me on most of the card shows
because it was a ~- Pete felt it was a good thing that his
wife Carol had someone that could go shopping with her and
then Carol did not haQe to siﬁ at the card show and be
bored for three or fbur hours.

Q Do you recall Danita Marcum accompanying
you to the card show in Brooklyn, New York?

A Yes, sir, she did.
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Q Would you tell us how you traveled to New
York on that occasion in December 19867

A In December of 1986 we took a private jet
out of Lunken Airport and flew to a small airport in New
York.

Q Do yoﬁ recall who was on the aircraft with
you?

A Yes, sir, I do. It was Danita and myself;

Pete Rose and his wife Carol; and Tommy Giolosa.

Q Did Tommy Gioiosa have a female companion
with him?
A Not at that time. He had several female

companions but not with him on that particular trip.

Q Okay. And who met you at the airport in
New York?
A When we landed at the airport Mike

Bertolinl met us as we were coming out of the airport

lounge and into the entrance area.

Q And were there limousines there to met you?
A Yes, sir, there were two.
Q And tell me who got in the first limousine

and then who got in the second limousine?
A Pete Rose and Carol Rose and Danita Marcum
got in the first limousine.

I, Paul Janszen, and Tommy Gioiosa and Mike
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Bertolini got into the second limousine, which was parked
behind the first one.

Q Okay. And would you tell me what occurred
in your limousine after you left the airport?

A Well, as we walked to the limousines to get
in the limousines, Pete directed me to get into the second
limousine with Mike Bertolini. |

| I got in the second limousine with Mike
Bertolini and Tommy Gioiosa. And sitting across from me in
the limousine, face to face with me, was a fellow that Mike
Bertolini introduced as Tom.

No sooner did our limousine hit the main
road, Tom pulled a brown bag from the side of his body and
pulled out a kilo of cocaine from the brown bag. And he
sat it on my knees and Tommy and Mike Bertolini both made
comments to the fact that, M™Hey, look at this, Paul. Take
a look. Is it any good? You know, if it 1iIs, we can get as
many as we need".

Q And did you receive a phone call while you
were in that limousine?

A The hhone rang ﬁithin a couple minutes of
this limousine, our limousine, hitting the main road. And
I did not answer the phone but the phone was handed to me.
And Pete was on the other end.

Q What did he say to you?
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A Pete asked me if it was any good. Meaning
was the cocaine any good.

Q And what did you say?

A I told him that he was =-- not remembering
the exact words but the feeling was that he was crazy. I
was pretty much amazed that this was taking place. And I
was very, very scared that there were limo drivers who
could have been anyone, including agents, that could have
witnessed this whole thing.. And yet this whole =-- this
whole situation in the limousine was so openly discussed

and displayed.

Q Now, tell me when you first met Michael
Bertolini? |
A 1 met Mikey, Mike Bertolini or as we called

him Mikey, I met him at the first baseball card show that I
did with Pete in October of 1986. |

Q Just give me a physical description of
Michael Bertolini at that time,

A At that time Mike was about fivewnine and

about 350 pounds.

Q How old was Mike?

A Mike was 21. Twenty, 21, 22 years old.
Q And did Mike Bertolini know Pete Rose?

A He knew him very well. He knew him very

well.
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Q And how do you know that? What did you
observe?

A I observed them, you know, hugging each
other, shaking each other's hand, talking back and forth as
if they had known each other for several years. Discussing
gambling practiceé; discussing -- discussing situations
that only a good friend would discuss with another friend.

Q What was Mike Bertolini's occupation?

A At the time he was employed by a baseball
card shop in New York. His employer was named -- or is
named Bill Hungash.

Q H=u=-n=-g-a-s-h.

A Mike Bertolinl also considered himself Pete
Rose's only photographer of his sole photographer or his
traveling photographer, however you would want to call it.

Q You mentioned that there was discussions of

gambling activity?

A Uh=huh.

Q And can you give me any more detail than
that?

A While we would be at these card shows in

1986, not only would Pete place bets and discuss his wagers
with Tommy Gioiosa, but he was also betting and placing
wagers and discussing the wagers with Mike Bertolini. Hé

was using Mike Bertolini in the same sense that he was
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using Tommy Giociosa, as a go-between to make baseball == or

to make football bets at that time through other bookies.

Q Okay. And Mr. Bertolini handled these bets

as far as you know?

A Yes, sir, he did.
Q Did you ever witness him making‘the bets?
A ‘I would be sitting at the table with Pete

while we were signing autographs. And Pete usually would
demand to have a TV set set-up so that he could wateh ‘the
football games that were in progress. And the TV would be
set up catty-corner to his chair at the autograph table so
that he could view the games.

And I can remember times when people would
come up and say, "Hey, Pete; who did you bet? Who have you
got your mohey on today?"

And he'd say, Oh, I took -- whatever team
he took or whatever teams were being playved. He had no
qualms about discussing this with the average guy off the
street who was up at the table for an autograph.

Q Now, did there come a time when Pete went
to spring training in 19877 |

A Yes, sir. Pete was Manager of the
Cincinnati Reds in 1987 and went to Tampa, Florida in.mid
February of 1987. |

Q And do you recall receiving a call from
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Pete Rose in or about the second or third week of February
19877

A Yes. He asked me when I was going to get
my butt down to Florida.

Q And what was your reaction?

A I was very much honored to have Pete think
that mueh of me to have me spend some time with him and his
wife. And not only I, but Danita, my girlfriend, was
invited. And we took him up on his offer.

Q Do you Kknow whether Tommy Gioiosa was
invited?

A Tommy and Pete had some problems with their
relationship in late December of 1986 and early January of
1987. Pete felt Tommy was too bolsterous about Pete's
activities, his gambling activities especially. And he
would make comments that he thought Tommy had gone out of
his mind from the use of steroids and no longer really
trusted Tommy like he had done in the past.

Q Is this what Pete Rose told you?

A Yes, sir.

And Tommy was not invited to spring
training. And to tell you the truth, I felt kind of funny
about the fact that I was invited and Tommy wasn't. And I
did not even tell Tommy that I was leaving to go to

Florida. We Jjust packed up and left.
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Q And where did you stay in Florida?

A I stayed with Pete.

Q And how long did you stay there?

A We stayed there -- we initially went down

for a couple weeks and every time we made the suggestion or
comment to Pete that we were about ready to go back home
and we thought -- we didn't want to wear out our welcome,
he could get concerned and somewhat upset that we were
going to leave. And basically his wife would come to
Danita and say, "Danita, you know, Pete and I want you to
stay. We want you to stay longer".
| So we stayed for five and a half, six
weeks. _

Q Now, what did you do while you were down
there; Jjust generally?

A Well, we would =~ you know, the first week
I went to the training facility. Pete introduced_me to the'
players. I watched how spring training -=- how all the
different things took place in spring training.

After that, we started going to some of the

games. You Kknow, Pete would leave Danita and Carol and

myself tickets. And, you know, we would baby~-sit Tyler

| Rose sometimes. We would go out in the back yard and fish.

There was a big lake out in the back.

Pete and I, we had a routine, almost a
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dally routine, where he would come home right after the
afternoop session of spring training and he would pick me
up and we would go off to the Tampa Bay Downs Race Track,
horse track.

Q Okay. Did you have occasion to met a
gentleman by the name of Mario Nunez, N-u-n-e-z, at the

Tampa Bay track?

A Yes, sir.
Q And what was Mr, Mario Nunez' occupation?
A Mario was a maitre d' at the == on the

i level where they serve food and where some of the more =--

the exclusive type of track people would hang out.

Q Did Mr. Nunez have a nickname?

A - Sure. Pete used to always call him the
Cuban.

Q Okay. And did you meet a gentleman by the

name of Steve Chevashore? That's C~h~e=ve=gmwgehep=-r«e,

A Yes, I did. They called him Stevie.

Q And was he acquainted with Mr. Nunez?

A They seemed to Know. each other,.

Q And did you meet a Mr. Howard Bernstein?
A Howard Bernstein, they called him Howie.

He was Stevie's uncle.
Q And did Pete Rose, Paul Janszen, Mario

Nunez, Steve Chevashore and Howard Bernstein visit together
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at the Tampa Bay Downs?
A Almost daily.
Q And would you tell me whether that group or

Pete Rose engaged in any gambling activity?

A Yes, they did.
Q And could you tell me what it was?
A _ They not only bet on horses at the track,

but they also bet through a bookie on other sports.
Q And did Pete Rose place bets with one of

these gentlemen?

A He placed bets through me with Stevie
Chevashore.
Q Is this the first time that you'd ever

engaged in any substadtial.gambling.activity?
A It's the very first time I engaged in
betting and it's the first time I ever met a bookie before.
Q Did anybody explain to you the mechanics of
betting and gambling?
A Sure. Both Pete and Stevie explained how
1t worked and how =-- the betting lingo and what a dime
meant and what a nickel meant.

Q What's a dime mean?

A A dime means one thousand dollars.
Q And a nickel means what?
A Five hundred dollars.
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Q What else did they explain to you?

A They explained how =~ Stevie explained to
me how == when I talked to him on the phone, how I should
only use key words that could not be detected if -- or
certain words that I should not use that could be detected
if someone was on our phone listening.

He explained to me how to --

Q Do you remember any of those words?

A He would basically =-- you never use the
word "bet". He said that I should never use Pete Rose's
name, that I should say "my friend" and he would know who
my friend was. Do not use the word "bet" or anything to do
with placing bets or wagers. And Jjust to keep things very
simple and to say the name of teams. And he wduld give me
the lines without me saying "what's the line",

Q Okay. And did you place bets on sports
activities with Steve Chevashore for Pete Rose?

A Yes, sir, I did.

Q Did you have the finaneial ability to place

those bets vourself?

A No, I did not.
Q And what size bets did you place?
A I placed bets for Pete Rose for two

thousand dollars no matter what the game was, no matter

when the game was being plavyed. It was basically a =-- it
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was an understanding between Pete Rose and Stevie
Chevashore and myself that anytime bets were called in for
"my friend", that they would be for the amount of two
thousand dollars.

Q And do you know who the bookmaker was

taking the action?

A Eventually =~ yes, eventually I found out.
Q And did that bookmaker have a name?

A The only name I ever knew of was Val.

Q Val? V=-a-1?

A Yes, sir.

Q And do you know where Val was located?

A Val was located in New York, sémewhere in

‘New York City.

Q Staten Island?

A Staten Island was =-- is probably a close ==~
you're probably very close by saying that.

Q All right. 1If Pete Rose lost money was
there a time to pay up?

A While we were sitting at thé Tampa =-- yes,
to answer your question, yes. While we were sitting at the
Tampa Bay Downs when we were discussing this whole betting
setup, Stevie told Pete and myself that his people in New
York expected to be paid every Monday following the

previous week of betting.
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Q And did Pete always pay?

A Hardly ever. He was always in a bind as
far as coming up with cash money. And his answer to me on
Monday of each week would be, "Oh, hell, Paul, theyt'll let
me carry it. They'll let me carry the figure. You don't
know bookies like I do. They all moan and biteh and
complain about being paid on time, but they never ever
really expect to be pald on time™.

Q Did there come a time, at any time, that he
gave you money to pay Chevashore?

A Yes, sir, he did. In Florida Pete gave me
a check which I took to Howard Bernstein's office where I
met Stevie and Howard Bernstein. -Howard Bernstein called a
bank which he does business. with and had the bank 6kay the
cashing of thét check.

Q I want to go back to the.-- I forgot to ask
you a question, Let me go back t¢o the limousine ride with
the cocaine on your knee and the telephone call.

Do you know whether Tommy Giociosa had any

money with him on that trip?

A Tommy Gioiosa had a whole boot full of
money.

Q Do you know approximately how much he had?

A He counted the money out in the limousine

and there was somewhere in the neighborhood of I want to
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think forty thousand dollars, |

Q All right. Now, back to Florida. Did Pete
Rose ever give you cash to pay Steve Chevashore?

A Yes, sir.

Q And did Péte Rose keep sums of cash in his
home and on his person?

A Yes, sir, he did.

Q And do you recall the amounts of cash that
he either kept or gave you to pay Chevashore?

A It was Iin the thousands of dollars. Not
anything above ten thousand dollars as far as cash money.
At the time I was not as close to Pete as I would become
later on. And I was not sure exactly how much cash money
he kept in his duffel bag or his suitcase.

Q Do you recall of any instance in which
Chevashore gave you money for Pete's winnings and you gave
Pete money?

Or another way to ask it is, do you

remember Pete winning?

A Never oncé in Florida.

Q Yfou were in Florida approximately six
weeks?

A From the third week ~- yes, sir, from the

third week in February until the Reds left Tampa and headed

back to Cinecinnati.
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Q Do you recall Pete Rose cashing any checks

at the race track?

A At the Tampa Bay Downs?
Q Yes, sir.
4 He had Marioc Nunez cash several checks at

Tampa Bay Downs.

Q Do you recall him winning any money on
horse races at Tampa Bay Downs?

A 1l remember him winning money. How much
money I couldn't recall.

Q And do you know who cashed in the tickets
for him?

A ~ He used Stevie Chevashore to cash some of
his tickets. |

Q Did he ever cash the tickets himself?

A I can't remember a time when I saw Pete go
to the window and cash a ticket himself.

Q Okay.

A I'd 1like to say something else about that
before we get off that subject.

Q Okay.

A He explained to me that Stevie Chevashore
was the kind of guy that hung out at the track and his
business and Job was to cash tickets so that people in

Petet's tax situation did not have to cash them himself =--
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themselves. And this was done as a way to save money.

Q Okay. And did you see Chevashore give cash
to Pete?

A More than once.

Q Now, there came a time the end of March or

early April that you returned to Cincinnati. And would you
tell us how you returned?

A Danita flew back to Cincinnati with Carol
Rose and the rest of the Cineinnati ballplayers on the team
plane.

I flew to Nashville, Tennessee with Pete

Rose, Carl Yastremski and Tommy Helms in a private plane.
Pete was putting on =~ promo%ing and signing at a baseball
card show at Opry Land. And I was there to help administer
some of the <= you know, the things that go wlth putting on
a baseball card show. And also taking care of Joe
DiMaggio, making sure thét the press left him alone;

Q Can you recall whether Pete was paid for

~that card show?

A Pete, Mike Bertolini and a geptleman named
Chuck Perkins were all promoters of that show. And Pete
Rose was paid. I know that he feceiﬁed between twelve and
fifteen thousand dollars Just for his autograph signing
session. What he received as payment of the show ;tself, I

was not involved in.
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Q The twelve to fifteen thousand was pald in

what form?

A Cash.
Q Did you see the cash?
A I saw Pete with cash money on him in large

amounts. I don't know how much, I never counted it.
At the time of the show I was sitting with
Joe DiMaggio and I think Mike Bertolini was sitting with
Pete Rose.
Q Now, I have before you in my book, which is
Exhibit 1. When you returned to =-- and then Exhibit 2,
which I'm going to ask you about in a minute.
When you returned to Cinecinnati, did you
continue to blace bets on sporting events for Pete Rose?
A Yeé, I did.
Q And I want you to look at Exhibit 1 whieh
consists of, I think, three pages; and ask you if you

recognize these sheets?

A Yes, sir, I do.
Q And tell me what they are.
A These are betting sheets that Pete used to

keep in his == these are betting sheets that Pete used to
record and keep in his notepad to make sure that he, you
know == to make sure that he remembered who he bet and that

what he bet on matched the gambling activities that I
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handled for him.

Q Is this a copy of an original?

A Yes, sir, it is.
" Q And whose handwriting is it?
A This 1s in Pete Rose's.
Q All three sheets?
” A Yes, sir.
Q And then I'll show you Exhibit 2 and ask

you 1if you recognize that document whieh consists of

approximately 25 pages?

I A Yes, sir.
l Q And what is that document, sir?
A Those are my records of Pete's betting that

H was going on while I was placing these bets with Stevie

Chevashore and Val.

Q And what activities did Mr. Rose bet on?

“ '\ Are you talking about these documents here?
Q That's correct. |
A He bet on basketball, baseball and hockey.
Q And what was Mr. Rose's position at thé

time that -- here we have what, April, May 198772

A Yes, sir.

Q And what was his position in baseball?

A He was the Manager of the Cincinnati Reds.
Q And in 1986 when you observed him betting
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on the National League Playoffs, what was his position?

A

Reds.
Q

A
Q
A

Q

Exhibit 1 first,

baseball team?

Pete was the Manager of the Cinecinnati

And did any of these records =- let's take

reflect any bets on the Cincinnati Reds

Yes, they do.

And did you place those bets for him?
Yes, sir, I did.

And let's turn to Exhibit 2. And does

Exhibit 2 reflect betting on baseball by Pete Rose while he

was Manager of

A

Q
A
Q
A

the Cincinnati Reds?

Yes, sir.

And did you place those bets?
Yes, sir, I did.
And who did you place those bets with?

1l placed those bets with Stevie Chevashore

and after several weeks of betting directly through Stevie

Chevashore, I was given a phone number in New York and I

contacted the bookie in New York direet. His name was Val,.

Q
A
Q

Now, taking your sheets, Exhibit 2 =--

Yes, sir.

-= would you look at April 8th?
Do you see April 8th?

Yes, sir.
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Q And was there a bet on the Cincinnati Reds

A Yes, there was,

Q == by Pete Rose?

A Yes, there was.

Q And did you place that bet for him?

A Yes, I did.

Q And what was the result of that bet?

A The Reds won their game and Pete won two

thousand dollars.

Q And on April 9th, 1987, do you reflect any

betting?
On the Reds.

A No, sir, I don;t.

Q April 10th, 1987, on the Cincinnati Reds
baseball elub?

| Yes, sir, I do.

Q Did you place a bet for Pete Rose on the

Cincinnati Reds baseball eclub while ﬁe was Manager of the

Cincinnati Reds?

A Yes, sir, 1 did.

Q On April 10th, 19877

A Yes, sir.

Q And you placed it with Mr. Chevashore?

A Let's see, on April the 10th, ves, sir, I
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Q And Mr. Chevashore would place the bet with

the bookmaker Val in New York?

A Yes, sir.

Q And you learned that subsequently; correct?
A Yes, sir.

Q So Mr. Chevashore was simply a go-beiween?
A Mr. Chevashore was a go-between and his

only hope was that Pete would win and that Pete would kick

him some money, you kKnow, as part of a favor for doing this

thing.
Q - April 11th, 1987, did Pete Rose, the

Manager of the Cincinnati Reds, bet on the Cincinnati Reds

baseball elub?

A Yes, sir, he did.
Q And what was the result of that bet?
A The Cincinnati Reds won on that day and

Pete Rose won two thousand dollars.

Q And did you place that bet for him?
A Yes, sir, I did.
Q On April 12th, 1987, did Pete Rose, the

Manager of the Cincinnati Reds baseball club, bet on the
Cincinnati Reds haseball game?
A Yes, sir, he did.

Q And what was the result pf that bet?
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A On April the 12th the Cinecinnati Reds lost
thelr game and Pete Rose lost thirty-four hundred dollars,
Q And on April 13th, 1987, did Pete Rose, the
Manager of the Cincinnati Reds, place a bet through you on
the Cincinnati Reds baseball game?

A Yes, sir, he did.
Q And what was the result of that bet?
A 'The Cincinnati Reds won that game and Pete

won two thousand dollars.

Q On April 14th, 1987, did Pete Rose, the
General Manager of the Cincinnati Reds, place a bet through
you on the Reds baseball game?

A He wasn't the General Manager.

Q I'm sorry, the Manager of the Cincinnmatti

Reds, excuse me.

A Yes, sir, he did.
Q What was the result of that bet?
A The Cinecinnati Reds won that game and Pete

Rose won two thousand dollars.
Q On April 14th, did Pete Rose, the Manager
of the Cineinnati Reds, bet on a Reds baseball game?
A Excuse me, did you say the 14th or 15th?
Q I said the 14th.
A Okay, we Jjust covered that.
Q Did we?
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A Yes. We're up to the 15th.
Q All right. Then on the 15th, did he bet on
the Cincinnati Reds?
“ A Yes, sir, he did.
Q And at the time he was the Manager of the

Cincinnati Reds?

" A Yes, sir, he was.
Q And you placed that bet for him?
A Yes, sir,
Q And y;u placed that bet either with Mr.

Chevashore or Val, the bookmaker in New York?

A Yes, sir, I did.

Q ~ And on April 17th, did Mr. Rose bet on the
l Cincinnati Reds baseball elub?

A Yes, sir, he did.
{ | Q And did you place that bet for him?
A Yes, sir,
Q And what was the result of that bet?
A The Cincinnati Reds won and Pete Rose won

two thousand dollars. ‘

Q Ahd on April 18th, 1987, did Pete Rose, the
Manager of the Cincinnati Reds, bet on a Cincinnati Reds
basebzll game?

A Yes, he did.

Q And did you place that bét for him?




